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     PROTOKÓŁ Nr XVI/2016 

z obrad XVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

 dniu 29 czerwca 2016 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.00 – 10.40. 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcelo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Monika Terebun – Widowo 

13. Irena Tiszuk – Rajsk 

14. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

15. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Jan Wołosowicz – Radca Prawny 

5. Agnieszka Dowgier – Radca Prawny 

6. Andrzej Samusiewicz – Naczelnik Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w 

Bielsku Podlaskim 

7. Krzysztof Puchalski – Kierownik Placówki terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim 

8. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 90 %) 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.   

 

Do pkt. 1)  

Sesję otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Przywitał  radnych Rady Gminy, Panią Wójt RAISĘ RAJECKĄ, Zastępcę Wójta 

Gminy - Pana ANATOLA FILIPIUKA, Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika Gminy, 

Radców Prawnych – Panią AGNIESZKĘ DOWGIER i Pana JANA WOŁOSOWICZA oraz 

Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim – Pana 

ANDRZEJA SAMUSIEWICZA i Kierownika Placówki Terenowej KRUS w Bielsku Podlaskim 

– Pana KRZYSZTOFA PUCHALSKIEGO, Sołtysów oraz wszystkich pozostałych przybyłych 

na sesję.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w sesji uczestniczy 15 

radnych. Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. 



2 

 

 

Do pkt. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu XVI Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zaproponował, 

aby przed przystąpieniem do realizacji merytorycznych punktów porządku sesji, udzielić głosu 

Panu ANDRZEJOWI SAMUSIEWICZOWI z Komendy Powiatowej Policji w Bielsku 

Podlaskim. 

Zapytał, czy radni mają uwagi i propozycje do przedłożonego porządku.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag i innych propozycji, więc Przewodniczący poddał projekt 

porządku pod głosowanie prosząc o jego przyjęcie.  

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych – 15 głosów "za”) 

przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 28 kwietnia 2016 roku. 

4. Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP i poszczególnych jednostek OSP z terenu Gminy 

Bielsk Podlaski za 2015 rok i I kwartał 2016 r. 

5. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium za 2015 

rok.  

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023. 

8. Powzięcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

9. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu. 

10. Powzięcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

11. Powzięcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Bielsk Podlaski. 

12. Powzięcie uchwały  w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami. 

13. Powzięcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty. 

14. Powzięcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

15. Powzięcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie  odpadami komunalnymi. 

16. Powzięcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

17. Powzięcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby 

fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski. 

18. Powzięcie uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Bielsk Podlaski. 

19. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od dnia 28 

kwietnia 2016 r. do dnia 28 czerwca 2016 r.  

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

21. Odpowiedzi na interpelacje. 

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zamknięcie obrad.  
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Do pkt. 3)  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XV Sesji Rady Gminy z dnia 

28 kwietnia 2016 roku został sporządzony i był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. 

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do treści protokołu. Ponieważ uwag nie zgłoszono, 

Przewodniczący zaproponował przystąpienie do głosowania.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów “za”), Rada Gminy 

przyjęła protokół z XV Sesji Rady Gminy z dnia 28 kwietnia 2016 roku. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Naczelnikowi Wydziału Prewencji 

Komendy Powiatowej Policji w Bielsku Podlaskim – ANDRZEJOWI SAMUSIEWICZOWI, 

który przekazał zebranym aktualne informacje dotyczące Krajowej Mapy Zagrożeń 

Bezpieczeństwa. Poinformował, że po przeprowadzonych konsultacjach zebrano wnioski z 

całego kraju, po czym Komenda Główna uznała, że samorządy lokalne powinny mieć wpływ na 

to, co się dzieje w tym zakresie na danym terenie. Podkreślił, że mieszkańcy oczekują reakcji  na 

pojawiające się zagrożenia. Poinformował, że na stronie internetowej zostanie udostępniona 

specjalna zakładka, która umożliwi mieszkańcom zgłaszanie drogą elektroniczną niepokojących 

sytuacji i zdarzeń, np. szybka jazda samochodem, biegające psy, czy śmieci wyrzucone do lasu, 

przy czym zgłaszającemu będzie zapewniona anonimowość. Policjanci będą reagować na te 

zgłoszenia, ale nie należy tego traktować jako zgłoszenie interwencyjne. Weryfikacja tych 

zgłoszeń oraz podjęcie odpowiednich działań odbędzie się później. Pan Andrzej Samusiewicz 

poinformował, że innego rodzaju zgłoszenia należy kierować dyżurnemu lub na numer alarmowy 

w dotychczasowym trybie. Jednocześnie zaapelował o zachowanie rozsądku przy korzystaniu z 

tej drogi i nie zasypywanie platformy internetowej zbędnymi zgłoszeniami. Podkreślił, że 

uruchomienie platformy powinno spowodować, że gmina nie będzie zasypywana niektórymi 

zgłoszeniami, które od razu powinny trafić do policji. Poinformował również, że Gminie Bielsk 

Podlaski przydzielono już dwóch dzielnicowych, co ułatwi kontakt z mieszkańcami i utrzymanie 

porządku w terenie.  

Pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do realizacji porządku 

sesji. Przedtem poinformował też o rozstrzygnięciu plebiscytu „Gazety Współczesnej” na 

najlepszego sołtysa, w którym czołowe miejsca zajęli sołtysi z bielskiej gminy, pierwsze miejsce 

zajęła LUCYNA TKACZUK – sołtys sołectwa Ogrodniki, a drugie miejsce ALINA KORSZAK 

– sołtys sołectwa Haćki, a na szóstej pozycji uplasował się JERZY CHILKIEWICZ – Sołtys 

sołectwa Chraboły oraz sołectwa Deniski.  

 

Do pkt. 4)  
Informacja o pracy Zarządu Gminnego OSP z terenu Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok i 

I kwartał 2016 roku  – stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Informację odczytał radny 

STANISŁAW OLSZEWSKI, który jednocześnie pełni funkcję Prezesa Zarządu Oddziału 

Gminnego Związku OSP RP w Bielsku Podlaskim.  

Pytań i uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie 

przedstawionej informacji. 

 

Do pkt. 5)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok, 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wniosek odczytał Przewodniczący Rady Gminy – 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI.  
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Pytań i uwag nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o 

przyjęcie projektu uchwały poprzez głosowanie. 

 W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła  

U C H W A Ł Ę Nr XVI/90/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Bielsk Podlaski za 2015 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu.  

 

Do pkt. 6)  

Projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium za 

2015 rok, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali z 

materiałami na sesję, poinformował też o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/91/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bielsk Podlaski absolutorium za 2015 rok 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

 Po przyjęciu uchwały Wójt Gminy RAISA RAJECKA w imieniu własnym i kierowników 

referatów podziękowała radnym, sołtysom i pracownikom Urzędu Gminy za pomoc w realizacji 

zadań wynikających z budżetu gminy. 

  

Do pkt. 7)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023, stanowi Załącznik Nr 10  do 

protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/92/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski  

na lata 2016-2023. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu.  

 

Do pkt. 8)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2016 rok, stanowi Załącznik Nr 12  do protokołu. Wniosek omówiła Skarbnik Gminy – 

NADZIEJA SOKOŁOWSKA.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  
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W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/93/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu.  

  

Do pkt. 9)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu, stanowi Załącznik Nr 14 do protokołu.  

Treść wniosku odczytał ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI. Wyjaśnił, że proponowane zmiany 

wynikają ze zmiany wartości inwestycji po rozstrzygnięciu przetargów na zadania powiatowe 

współfinansowane z budżetu gminy. Odczytał aktualne koszty realizacji poszczególnych 

inwestycji drogowych wymienionych w załączniku do projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 radnych obecnych, 15 głosów „za”) Rada Gminy 

przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/94/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 15 do protokołu.  

 

Do pkt. 10)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf na 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków,  stanowi Załącznik Nr 16 do 

protokołu. Przewodniczący ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał wniosek w tej sprawie 

wraz z uzasadnieniem. Poinformował, że zgodnie z projektem nie ulega zmianie cena za 1m3 

wody, natomiast wzrasta opłata abonamentowa z 2,44 zł na 3,00 zł. Nie ulega również zmianie 

opłata za odprowadzanie ścieków, ale wprowadza się opłatę abonamentową w wys. 5,00 zł, 

której dotychczas nie było. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały 

pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów „za”) Rada Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/95/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie zatwierdzenia taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 17 do protokołu.  

 

Do pkt. 11)  
Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 18 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał wniosek 

wraz z uzasadnieniem.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  
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W głosowaniu jawnym większością głosów (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/96/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bielsk Podlaski. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 19 do protokołu.  

 

Do pkt. 12)   
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami, stanowi Załącznik Nr 20 do protokołu.  

Wniosek w tej sprawie odczytał Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Poinformował o wprowadzonych drobnych zmianach w dotychczas obowiązującej 

uchwale (dodano punkt b w paragrafie 5 dot. przekazywanych zużytych opon samochodowych).  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/97/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

Do pkt. 13)   
 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej 

opłaty, stanowi Załącznik Nr 22 do protokołu. Treść wniosku odczytał Przewodniczący Rady 

Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI. Dodał, że zmienił się podmiot odbierający odpady, 

natomiast nie uległa zmianie opłata za ich odbiór.  

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, z czego wynika zasada organizowania przetargu 

do wyboru firmy odbierającej odpady komunalne ? Zdaniem radnego wybór nowego odbiorcy, 

który wygrał przetarg powinien oznaczać zmniejszenie opłaty uiszczanej przez mieszkańców, a 

tak się nie stało. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że zasady te wynikają z ustawy. Przygotowując 

przetarg ustala się warunki zamówienia. W tym przypadku specyfikacja określa m.in. liczbę 

ludności, ilość wytwarzanych odpadów. To, że w przetargu uczestniczą różne podmioty, a cena 

za odbiór odpadów pozostaje bez zmian, nie oznacza, że koszty tego zadania są mniejsze. Do 

przetargu brane są różne elementy, w tym prowizja sołtysa, ale pieniądze są przeznaczane nie 

tylko na takie opłaty, lecz również na inne działania prowadzone przez samorząd. 

Niewykorzystane środki w danym roku budżetowym przechodzą na rok kolejny. Pani Wójt 

zwróciła też uwagę, że gmina nie dysponuje w pełni planowanymi na te działania środkami, 

ponieważ są duże zaległości w opłatach należnych od mieszkańców, które urząd stara się 

egzekwować od dłużników. Na zakończenie poinformowała, że firma, która dotychczas odbierała 

odpady, w swojej ofercie zaproponowała wyższą cenę, stąd nastąpiła zmiana podmiotu, który od 

1 lipca będzie realizował to zadanie. 
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Radni nie zgłosili więcej uwag i pytań, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/98/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 23 do protokołu. 

 

Do pkt. 14)  
 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi Załącznik Nr 

24 do protokołu. Treść wniosku odczytał Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/99/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 25 do protokołu. 

 

Do pkt. 15)  
 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi 

Załącznik Nr 26 do protokołu. Treść wniosku odczytał Przewodniczący Rady Gminy ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI. Poinformował, że na posiedzeniu komisji, do przedłożonego projektu 

uchwały została wprowadzona poprawka dotycząca zmiany terminu pobierania opłat za odbiór 

odpadów. Poprawiony projekt uchwały przewiduje terminy pobierania opłat takie same, jak do 

wpłacania podatków. Jest to odpowiedź na sugestie sołtysów dotyczące umożliwienia pobierania 

od mieszkańców obu płatności w jednym terminie. Projekt uchwały z wprowadzoną poprawką 

stanowi Załącznik Nr 27 do protokołu. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał poprawiony projekt 

uchwały pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/100/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 28 do protokołu. 

 

Do pkt. 16)  
 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poboru opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz 
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wysokości wynagrodzenia za inkaso, stanowi Załącznik Nr 29 do protokołu. Treść wniosku 

odczytał Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI. Wyjaśnił, że 

wysokość inkasa będzie wynosiła tak jak dotychczas 7% od zainkasowanych należności, 

natomiast w paragrafie 4 mówiącym o terminie płatności dla inkasentów sprecyzowano zapis 

dodając słowo „roboczego” po słowie „trzeciego”. Aktualna treść tego paragrafu brzmi: 

„Wyznacza się termin płatności dla inkasentów do trzeciego roboczego dnia włącznie, 

następującego po terminach płatności tej opłaty”.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/101/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 30 do protokołu. 

 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że wszystkie przyjęte na dzisiejszej sesji tzw. 

„uchwały śmieciowe” wejdą w życie po 14 dniach od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Podlaskiego. Wszystkim sołtysom zostanie przygotowany komplet uchwał w 

formie broszury. 

 

Do pkt. 17)  
 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi 

Załącznik Nr 31 do protokołu. Treść wniosku odczytał Przewodniczący Rady Gminy ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI. Wyjaśnił, że darowane nieruchomości zostaną przeznaczone na 

poszerzenie drogi w Ploskach. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę Nr XVI/102/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej na 

rzecz Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 32 do protokołu. 

 

Do pkt. 18)  
 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutów 

sołectw Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 33 do protokołu. Treść wniosku odczytał 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI.  

Radni nie zgłosili pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych radnych, 15 głosów "za") Rada 

Gminy przyjęła    

U C H W A Ł Ę  Nr XVI/103/2016 

z dnia 29 czerwca 2016 r. 
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w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Bielsk Podlaski 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 34 do protokołu. 

 

Do pkt. 19)  
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

28 kwietnia 2016 r. do 28 czerwca 2016 r., stanowi Załącznik Nr 35 do protokołu. Treść 

sprawozdania odczytała Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 

Dodatkowo Pani Wójt: 

- Przypomniała o możliwości składania wniosków o wydanie dowodu osobistego w każdym 

urzędzie, oznacza to, że mieszkańcy miasta mogą wyrobić dowód również w Urzędzie Gminy. 

Na realizację tego zadania Wojewoda przyznaje gminie dotację; 

- Poinformowała, że w ramach programu dot. utylizacji eternitu, z niektórych świetlic będzie 

usuwany eternit z dachu. Wykonawca po zdjęciu pokrycia dachowego zagospodaruje azbest i 

pokryje dach blachą; 

- Zwróciła się do sołtysów z prośbą o zgłaszanie problemów występujących w sołectwie, aby 

wspólnie je rozwiązywać. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI poruszył temat dot. energii odnawialnej, na którą 

wg uzyskanych przez niego informacji planuje się w najbliższym czasie przeznaczyć 80 mln zł, a 

wnioski w tej sprawie można składać do 15 lipca br. Stwierdził, że projekt jest również 

skierowany do samorządów, więc gmina też mogłaby z tego skorzystać, tak jak to robią inne 

samorządy. 

Odnosząc się do tej informacji, Z-ca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że czasami 

informacje prasowe są nieprecyzyjne, wręcz mylne. Oferta, o której mówi radny dotyczy 

produkcji energii odnawialnej, a nie instalowania solarów. Oferta dotyczy raczej dużych 

samorządów, chociaż rolnicy również mogą z tego dofinansowania skorzystać. 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 20)  
W powyższym punkcie interpelacji nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 21)  
 Wobec braku interpelacji nie było również odpowiedzi na nie. 

 

Do pkt. 22)  
Wolne wnioski i informacje. 

- Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych – radna MONIKA TEREBUN  

przedstawiła do wiadomości obecnych treść pisma Komendy Powiatowej Policji będącego opinią 

dot. bezpieczeństwa pieszych przy ulicy Widowskiej w kontekście zasadności budowy chodnika 

w tym miejscu. W piśmie znalazło się stwierdzenie o dużym zagrożeniu bezpieczeństwa, stałym 

wzroście natężenia ruchu pieszego oraz słabej widoczności dla kierowców jadących pojazdów. 

Ponadto stwierdzono, że prosty odcinek drogi sprzyja przekraczaniu dozwolonej prędkości. 

Wobec tego budowa chodnika wzdłuż ulicy Widowskiej poprawi bezpieczeństwo pieszych 

użytkowników drogi. 

- Wiceprzewodniczący Rady Gminy – radny ANDRZEJ BOROWSKI w imieniu mieszkańców 

Hryniewicz Małych i Rzepniewa podziękował Pani Wójt za współorganizację uroczystości przy 

kaplicy w Hryniewiczach Małych w dniu 4 czerwca br. Podziękował za udział wszystkim 

służbom wspomagającym organizację uroczystości  oraz innym uczestnikom: Prezesowi OSP, 

zespołowi „Łuna” z Parcewa oraz radnym; 
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- O głos poprosiła Pani WALENTYNA SZESZKO – mieszkanka wsi Haćki. Na wstępie swojej 

wypowiedzi poinformowała, że od 25 lat mieszka w Haćkach i chce poruszyć problem budowy 

drogi łączącej blok ze wsią Haćki. Nawiązała do pisma Pani Wójt będącego odpowiedzią w 

sprawie tej inwestycji skierowaną do Pani ALINY KORSZAK – Sołtysa Sołectwa Haćki. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy przygotowano dokumentację na budowę tej drogi i 

czy złożono wniosek o dofinansowanie tej inwestycji. Wskazała na kilka argumentów. 

przemawiających za budową tego odcinka drogi, m.in. trudności z dojazdem, odśnieżaniem, 

zbiorniki na nieczystości podchodzące wodą, powiedziała też o konieczności podsypywania 

żwirem oraz obkaszania poboczy, przytoczyła przykład osób - mieszkańców bloku, które 

poruszając się po tej drodze w stanie nietrzeźwym były narażone na niebezpieczeństwo (powinna 

tym zainteresować się Komisja Alkoholowa). Podkreśliła, że w szczególności chodzi o odcinek 

drogi odchodzącej od drogi krajowej Nr 19, ponieważ tędy po wypadkach samochody jeżdżą 

objazdem. 

 Do tej wypowiedzi odniosła się Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. Podkreśliła, że na te 

wszystkie pytania udzieliła już odpowiedzi podczas wizyty Pani Szeszko w Urzędzie Gminy. 

Powiedziała, że dokumentacja na budowę drogi została przygotowana i Pani Szeszko już ją 

oglądała. Wyjaśniła, że podczas składania wniosku do PROW-u okazało się, że aby otrzymać 

dofinansowanie, nie można połączyć dróg o różnych numerach. Poinformowała, że droga do 

bloków zostanie w tej sytuacji wykonana po otrzymaniu dofinansowania do budowy drogi Haćki-

Rajsk. Nie wiadomo jednak, czy gmina otrzyma dofinansowanie, ponieważ wniosek na razie jest 

aż na 186 pozycji, a Urząd Marszałkowski może zabezpieczyć środki na 100 wniosków. Można 

oczywiście liczyć na oszczędności i kolejny nabór z szansą na zakwalifikowanie wniosku, 

ponieważ ci, którzy byli w pierwszej setce nie będą mogli składać wniosków. Jeśli chodzi o 

odśnieżanie, Pani Wójt przypomniała, że ostatnia zima była lekka, więc z odśnieżaniem nie było 

problemu, tym bardziej, że zawsze włączają się w tą akcję sołtysi zgłaszając najpilniejsze 

potrzeby i miejsca, gdzie w pierwszej kolejności należy odśnieżyć. Podobnie odbywa się również 

obkaszanie poboczy dróg i ich wyrównywanie. Często zgłoszenia takie przekazują sołtysowi 

mieszkańcy. Wracając do drogi Nr 19, podkreśliła, że drogi krajowe buduje budżet państwa,  

wszystkim zależy na tym, by krajówki wyglądały inaczej i były bezpieczne, niestety w wielu 

miejscach, gdzie doszło do wypadków drogowych stoją krzyże, świadczące, że nie jest 

bezpiecznie. Pani Wójt  przypomniała, że drogi mają różnych zarządców (podała przykłady), a 

ponieważ Wójt zarządza drogami gminnymi, więc o te drogi w pierwszej kolejności gmina musi 

dbać. Z budżetu gminy są dofinansowywane drogi powiatowe (podała kwoty, jakie były 

przeznaczane na niektóre powiatowe inwestycje drogowe). W niektórych przypadkach gmina 

dokłada nawet ponad połowę kosztów inwestycji. Dodała, że jest jakiś postęp w sprawie budowy 

drogi krajowej Nr 19, trwają konsultacje co do tego, czy potrzebna jest decyzja środowiskowa. 

Odnosząc się do informacji Pani Szeszko w sprawie nietrzeźwości mieszkańców bloku w 

Haćkach, Pani Wójt wyjaśniła, że nie może imiennie wypowiadać się w tej sprawie z uwagi na 

ochronę danych osobowych. Takie problemy są rozwiązywane przez Gminną Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W sprawie problemów ze zbiornikiem na 

nieczystości poinformowała, że mieszkańcy bloku w Haćkach, jako wspólnota mogą złożyć 

wniosek o dofinansowanie (2.500 zł) budowy przydomowej oczyszczalni ścieków. Gmina udzieli 

wsparcia w tym zakresie, podobnie jak w wielu innych sprawach wspólnoty. Taka pomoc zawsze 

była udzielana. 

Pani WALENTYNA SZESZKO powiedziała, że nie rozumie argumentu dot. niemożności 

połączenia dwóch dróg, ponieważ połączone zostały Haćki z Rajskiem. Pani Wójt wyjaśniła, że 

wymienione drogi można było połączyć (sposobem gospodarskim), natomiast w omawianym 

wcześniej przypadku chodzi o różne numery dróg.  
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 Innych spraw nie zgłoszono.  

 

Do pkt. 23) 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 10.40 

zamknął XVI Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  

 

Protokołowała: 

Ala Wawulska 
Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 
 


